
100 dní od brutální bitky u muzea. Novinky? Nejsou! 
 

Je to už více než 100 dní, co začala liberecká policie vyšetřovat 
brutální napadení dvou dětí u Severočeského muzea v Liberci 
přesilou vrstevníků. Aktuální zpráva z vyšetřování (text je psán 5. 
února) je ovšem nijaká: "... věc je ve stádiu prověřování. V tuto chvíli 
již můžeme vyloučit, že by se jednalo o dětský gang." 
 
Těžko se s takovým sdělením smířit. Takže pěkně popořádku: 
1. šokující video jsem na své facebooku zveřejnil 27. října, 
2. následně jsem získal další stejně šílené záběry a také asi 15 jmen 
s domicily, přezdívkami, fotografie celé skupiny a rovněž odkaz na 
sportovní oddíl bojového umění, jehož jsou někteří z nich údajně 
členy, 
3. dne 1. listopadu zaslal ředitel muzea policii mail, že bitka v místě 
nebyla poprvé (přetiskuji část): "Muzeum má záznamy ze svých 
bezpečnostních kamer, které si PČR dosud nevyžádala. Podobné 
bitky teenagerů se před muzeem konají velmi často, ostraha muzea, 
která nesmí opustit budovu, vždy volá městskou nebo státní policii 
podle závažnosti, což se stalo i teď naposledy 28. 10. Nicméně 
žádnou reakci nebo změnu k lepšímu v posledních cca 2 letech ze 
strany státní ani městské policie ani vandalů nepozorujeme, jedná se 
stále o ty samé osoby a stejný průběh." Jak to, že se taková věc v 
našem městě děje už dva roky (sic!) a policie to dávno 
nevyšetřovala? Zarážející? Spíš typické, 
4. dne 7. listopadu jsem PČR dal, co jsem měl vč. dat vedoucích ke 
konkrétním lidem. Jednání vyšetřovatelů bylo férové, profesionální. 
Zarazila mě jen jediná věc - ptali se, proč jsem video zveřejnil a proč 
jsem v textu použil zrovna slovo gang, protože takové uspořádání 
jedinců přece má své znaky a vnitřní pravidla. A jestli se domnívám 
atd. atd. Napsal jsem to proto, že mi to přišlo odpovídající a jako 
sociolog a politolog chápu, co ten pojem znamená. Daná skupina 
násilníků některé znaky gangu nese; má své vedení (hlavní bitkaři), 
své publikum (běžní členové), které bitky natáčí a vyvěšuje v 
uzavřených skupinách na sítích, fotografuje se skupinově s 
maskovanými obličeji apod. A disponuje také jakousi střelnou zbraní, 
jak je na jedné fotografii patrné. Slova gang se tedy zrovna v tomto 
případě nebojím, 



5. PČR v následujících týdnech skutečně vyslechla i některé 
konkrétní mladistvé (nevím kolik, ale některé zřejmě i opakovaně), 
kteří se tím "hrdinsky" pochlubili na sítích, 
6. zevnitř policie jsem ale dostal nepotvrzenou zprávu, že vyšetřování 
se patrně vede jen jako náhodný incident pár osob, 
7. zhruba 85 dní po bitce jsem policii oficiálně požádal o update. 
Výsledek znáte - děláme na tom, ale gangem nám to nenazývejte. 
 
Je to jako s šikanou ve škole. Bojíme se slov. A práce s tím spojené. 
Upřímně, je mi ale úplně jedno, jak tomu kdo říká. Nějaká banda tady 
zřejmě dlouhodobě tluče naše děti. Pro svou zábavu a patologický 
pocit si něco dokázat, uplatnit převahu. Protože pokud někdo v 
přesile někoho mlátí, není to normální, ale učebnicově deviantní. Je 
mimořádně důležité to vyšetřování dotáhnout, správně pojmenovat a 
trestat. Zvlášť když u některých prý nejde o první konflikt se zákonem. 
A když takovou agresi na území města zcela bezprecedentně trpíme 
delší dobu. Vážně si mám nechat vnutit pocit, že co se policii 
nepředloží, tím se zkrátka nezabývá? A pokud se zabývá, tak jede v 
klasickém vzorci: čím méně důkazů, tím lépe? Nechci tomu věřit z 
podstaty. 
 
Vyzývám Policii České republiky, aby tuto věc řádně vyšetřila a 
věnovala se i preventivní a hlídkové činnosti v terénu, které by mohly 
podobným bitkám předcházet. A vyzývám veřejně i novináře, aby to 
nepustili z háčku a tlačili policii k jasným a brzkým výsledkům 
vyšetřování. Ani já sám to být nenechám. 
 
6. února 2023 

 
 


